

# 國立屏東大學理學院應用科學國際博士班研究生 參與學術活動實施要點

## National Pingtung University's Guidelines on the Participation in Academic Activities by Students of Doctoral Program in International Applied Science of College of Science

110年3月17日本校理學院109學年度第2學期第1次院務會議審議通過

Adopted by the first College Affairs Meeting in second semester of 2020 Academic year on March 17, 2021

112年11月7日112學年度第1學期第2次理學院應用科學國際碩士班、博士班事務會議修正通過

Adopted by the second IMPAS & IPPAS Affairs Meeting in first semester of 2023 Academic year on November 7, 2023

112年11月15日本校理學院112學年度第1學期第2次院務會議審議通過

Approved by the second College Affairs Meeting in the first semester of 2023 Academic year on November 15, 2023

- 一、理學院應用科學國際博士班（以下簡稱本博士班）精進研究生學術研究水準，鼓勵研究生論文發表，特訂定本要點。

These guidelines are established to encourage students to participate in academic activities in order to raise their academic research level.

- 二、研究生之學術研究分為學術論文發表及學術論文發表會參與兩大類。

The academic research of graduate students is divided into two categories : academic paper publishing and participation in academic conferences. .

- 三、學術論文類別包含學術專書、SCI(E)、SSCI、TSSCI、A&HCI 及 IEEE 論文、學報論文、學術研討會論文、教育期刊論文等五大類。

Academic paper categories include academic books, SCI(E), SSCI, TSSCI, A&HCI , IEEE papers, journal papers, academic seminar papers, and educational journal papers.

- 四、論文發表及參與，採取積點制度，其標準如下：

Paper publication and participation are subject to a points (marks) system, and the standards are as follows :

- (一)學術專書：每篇最高 12 點（須經兩位教授評審確定）。

Academic books : Maximum 12 points for each book (subject to review and determination by two professors).

- (二)國際教育學術期刊：每篇 10 點，國內教育期刊論文：每篇 4 點。

International education academic journals : 10 points for each article, domestic education journal articles : 4 points for each article.

- (三)SCI(E)或 SSCI、TSSCI、A&HCI、IEEE 論文：每篇 10 點。

SCI(E) or SSCI, TSSCI, A&HCI, IEEE papers : 10 points each.

- (四)臺灣人文及社會科學期刊評比暨核心期刊收錄第三級名單：每篇 8 點。

Taiwan Humanities and Social Sciences Journal Evaluation and Core Journal Inclusion Level 3 List : 8 points for each article.

- (五)大專校院學報論文：每篇 6 點。

Articles in college and university journals : 6 points each.

- (六)國際學術研討會：每篇 6 點，國內學術研討會論文：每篇 3 點（具審查制

度)。

International academic seminars : 6 points for each paper, domestic academic seminar papers : 3 points for each paper (with review system).

(七)學術研討會論文之參與：研討會一天 0.5 點，最多以 1 點為限。

Attendance at an academic seminar : The seminar is limited to half point (0.5) per day, with a maximum of one (1) point.

五、 博士班研究生在學位論文口試之前，須於國內外具匿名雙外審制度之期刊發表論文至少一篇，並以第四點第一項第一至五款為限，及學術研討會發表論文至少一篇，並取得 15 點點數。

Before taking the thesis oral examination, doctoral students must publish at least one paper in a domestic and foreign journal with an anonymous double-external review system, subject to the first to fifth paragraphs of guideline 4, and at least one paper in an academic seminar, and accumulate 15 points.

六、 本要點未盡事宜者，悉依本校相關規定辦理。

Matters not covered in this guidelines will be handled in accordance with the relevant regulations of the school. ◦

七、 本要點經院務會議通過，陳請校長核定後公布實施；修正時亦同。

These guidelines will be announced and implemented after being approved by the Academy Council; the same applies to revisions.

本規章負責單位：理學院應用科學國際博士班

Responsible unit for these regulations : International Doctoral Program in Applied Science, College of Science

國立屏東大學理學院應用科學國際博士班研究生

參與學術活動紀錄表

International Ph. D. Program in Applied Science of College of Science, National Pingtung University

Record of Academic Activity Participation

Date of application: : \_\_\_\_\_

Student Name: \_\_\_\_\_

Student ID: \_\_\_\_\_

No.	Name of Academic Activity (organizer)	Date	Title of Published Paper (Journal (volume)/Conference proceedings)	Point	Signature of Advisor (supervisor)
01					
02					
03					
04					
05					
06					
07					
08					
09					
10					

說明 Instruction :

1. 表件所填相關活動，均請提供參與證明或發表證明等佐件。

Please provide supporting documents such as proof of participation or proof of publication for the relevant activities filled in the form.

2. 在有審查制度的期刊、研討會發表之論文。請將論文題目記錄於表格上，並請檢附論文通過審查之證明文件。

Papers published in journals and seminars with censorship systems. Please record the title of your paper on the form and attach documents proving that your paper has passed the examination.

3. 本表請妥善保管，在提畢業論文口試時，應一併附繳審核。

Please keep this form properly and submit it for review when submitting your graduation thesis for the oral examination.